
HOMILIA DIUMENGE DE PASQUA 

Catedral de Menorca 12 d'abril de 2020 

 

Des d’ahir a la nit ressona en les esglésies de tot el món la feliç notícia. El crucificat ha 

ressuscitat. La mort no va poder amb ell. És una gran victòria de Crist i també la nostra. 

És la victòria de Déu sobre el pecat de l'home i sobre la mort. 

1.- La notícia gran de la Pasqua 

A la primera lectura hem escoltat Pere que proclama que aquell Home ungit per Déu a 

qui van matar a la creu "Déu el va ressuscitar al tercer dia i ens ho va fer veure". I 

assenyalava la conseqüència d'això: que els que creuen en ell, tenen el perdó dels 

pecats. 

En l'evangeli hem vist la reacció dels deixebles davant aquest fet sorprenent. Primer 

domina el desconcert, perquè no saben què ha passat. Maria Magdalena, amb altres 

dones, ha anat d'hora al sepulcre. La seva sorpresa va ser immensa en descobrir que 

aquell cos que elles havien dipositat el divendres, ja no hi era. I tenen por perquè 

pensen que han robat el cos de el Senyor. Corren, llavors, a veure als deixebles i 

explicar-los els fets. Llavors són ells els que també corren per anar al sepulcre. Pere 

entra i veu les benes a terra. Entra també Joan i ell és qui comença a comprendre el 

que ha succeït. En aquest moment, el deixeble estimat deixa enrere els temors i 

comença a adonar-se que Jesús és viu. Diu l'evangelista que fins llavors no havia entès 

el que deien les escriptures. En aquest moment, però, "va veure i va creure". 

2.- Experimentar la seva presència des de la fe 

Nosaltres ens unim a Joan i als primers deixebles i confessam des de la fe que Jesucrist 

és viu. "Sabem que Crist ha ressuscitat d'entre els morts", proclamava la seqüència ( 

"scimus Christum surrexisse a mortuis vere"). Era veritat el que deien els profetes; era 

veritat que l'amor de Déu es etern. Amb la llum que ens dóna la nostra fe comprenem 

el que ha succeït. Jesús ha ressuscitat; és "el que viu" (Ap 1, 18) i nosaltres podem 

trobar-nos amb Ell, com es van trobar Maria Magdalena, Pere i Joan. La llum de la fe 

ens dóna la capacitat per seguir reconeixent Jesucrist en les seves múltiples formes de 

presència i experimentar que avui segueix viu en la seva Paraula, en l'Eucaristia i en el 

germà. 

3.- Participar del seu triomf 

Nosaltres no contemplam la resurrecció de Jesús des de fora, perquè pel nostre 

baptisme hi participam d'aquest misteri. En el baptisme ens submergim en la mort per 

ressuscitar a la vida. El baptisme ens ha unit al misteri de mort i resurrecció de 

Jesucrist i ens ha obert un camí de llum cap a la vida eterna. En la pregària d'aquest dia 



hem dit que el Pare "ens ha obert avui les portes de la vida eterna". La Pasqua de Jesús 

és la nostra Pasqua, perquè en Crist ressuscitat se'ns dóna la certesa de ressuscitar 

també nosaltres. 

El nostre destí és la vida eterna i per això hem d'aspirar als béns de allà dalt, a allò que 

és etern i definitiu. No podem mirar enrere, al sepulcre, al passat, sinó a el futur, a la 

vida, a la novetat. Hem de deixar les obres de la mort (la violència, l'odi, la mentida) 

per viure els valors del món nou, "allò que és de dalt, on hi ha el Crist". 

4.- Nosaltres en som testimonis 

Hem de transmetre sense pors aquest missatge de vida i esperança als nostres 

contemporanis. La vida triomfa sobre la mort, l'amor sobre el desamor, la veritat sobre 

la mentida, la justícia sobre la injustícia, la llum sobre la foscor. Hem d'abandonar la 

queixa i el desencís per obrir-nos a la novetat de la Pasqua. 

També aquests dies de confinament poden ser viscuts amb esperança des d'aquesta 

llum. La Pasqua ens convida a posar vida on altres veuen mort. No es tracta d'un 

optimisme il·lús, sinó de la convicció que el bé triomfa sobre el mal, que tots els 

esforços i sacrificis no són en va. La Pasqua de Jesús ens diu que tot el bé que feim 

quedarà per sempre, no s'esvaeix, sinó que es projecta fins a l'eternitat. 

Els seguidors de Jesús hem de contagiar el goig serè i la pau pasqual. Deixem el dol!, es 

canta en els nostres pobles. No és dia de dol sinó d'esperança. Jesús és viu i nosaltres 

som els seus testimonis. Tant de bo sapiguem transmetre a tots el goig pasqual, 

l'alegria de qui viu la vida nova de Crist ressuscitat. 

  



HOMILÍA DOMINGO DE PASCUA 

Catedral de Menorca, 12 de abril de 2020 

 

Desde anoche resuena en las iglesias de todo el mundo la feliz noticia. El crucificado ha 

resucitado. No pudo con él la muerte. Es una gran victoria de Cristo y también nuestra. 

Es la victoria de Dios sobre el pecado del hombre y sobre la muerte. 

1.- La noticia grande de la Pascua 

En la primera lectura hemos escuchado a Pedro que proclama que aquel hombre 

ungido por Dios al que mataron en la cruz “Dios lo resucitó al tercer día y nos lo hizo 

ver”. Y señalaba la consecuencia de ello: que los que creen en él, tienen el perdón de 

los pecados. 

En el evangelio hemos visto la reacción de los discípulos ante este hecho asombroso. 

Primero domina el desconcierto, porque no saben qué ha sucedido. María Magdalena, 

con otras mujeres, va temprano al sepulcro. Su sorpresa fue inmensa al descubrir que 

aquel cuerpo que ellas habían depositado el viernes, ya no estaba allí. Y  tienen miedo 

porque piensan que han robado el cuerpo del Señor. Corren, entonces, a ver a los 

discípulos y contarles los sucedido. Entonces son ellos los que también corren para ir al 

sepulcro. Pedro entra y ve las vendas en el suelo. Entra también Juan y él es quien 

empieza a comprender lo que ha sucedido. En ese momento, el discípulo amado deja 

atrás los temores y empieza a darse cuenta de que Jesús está vivo. Dice el evangelista 

que hasta entonces no había entendido lo que dice la Escritura. En ese momento, sin 

embargo, “vio y creyó”. 

2.- Experimentar su presencia desde la fe 

Nosotros nos unimos a Juan y a los primeros discípulos y confesamos desde la fe que 

Jesucristo está vivo. “Sabemos que Cristo ha resucitado de entre los muertos”, 

proclamaba la secuencia (“Scimus Christum surrexisse a mortuis vere”). Era verdad lo 

que decían los profetas; era verdad que el amor de Dios era eterno. Con la luz que nos 

da nuestra fe comprendemos lo que ha sucedido. Jesús ha resucitado; es “el que vive” 

(Ap 1, 18) y nosotros podemos encontrarnos con Él, como se encontraron María 

Magdalena, Pedro y Juan. La luz de la fe nos da la capacidad para seguir reconociendo 

a Jesucristo en sus múltiples formas de presencia y experimentar que hoy sigue vivo en 

su Palabra, en la Eucaristía y en el hermano. 

3.- Participar de su triunfo 

Nosotros no contemplamos la resurrección de Jesús desde fuera, porque por nuestro 

bautismo participamos de este misterio. En el bautismo nos sumergimos en la muerte 



para resucitar a la vida. El bautismo nos ha unido al misterio de muerte y resurrección 

de Jesucristo y nos ha abierto un camino de luz hacia la vida eterna. En la oración de 

este día hemos dicho que el Padre “nos ha abierto hoy las puertas de la vida eterna”. 

La Pascua de Jesús es nuestra Pascua, porque en Cristo resucitado se nos da la certeza 

de resucitar también nosotros. 

Nuestro destino es la vida eterna y por eso tenemos que aspirar a los bienes de arriba, 

a lo eterno y definitivo. No podemos mirar atrás, al sepulcro, a lo viejo, sino al futuro, a 

la vida, a lo nuevo. Hemos de dejar las obras de la muerte (la violencia, el odio, la 

mentira) para vivir los valores del mundo nuevo, “los bienes de allá arriba, donde está 

Cristo”. 

4.- Nosotros somos testigos 

Hemos de transmitir sin miedos este mensaje de vida y esperanza a nuestros 

contemporáneos. La vida triunfa sobre la muerte, el amor sobre el desamor, la verdad 

sobre la mentira, la justicia sobre la injusticia, la luz sobre la oscuridad. Tenemos que 

abandonar la queja y el desencanto para abrirnos a la novedad de la Pascua. 

También estos días de confinamiento pueden ser vividos con esperanza desde esta luz. 

La Pascua nos invita a poner vida donde otros ven muerte. No se trata de un 

optimismo iluso, sino de la convicción de que el bien triunfa sobre el mal, de que todos 

los esfuerzos y sacrificios no son en vano. La Pascua de Jesús nos dice que todo el bien 

que hagamos quedará para siempre, no se desvanece, sino que se proyecta hasta la 

eternidad. 

Los seguidores de Jesús hemos de contagiar el gozo sereno y la paz pascual. Deixem lo 

dol!, se canta en nuestros pueblos. No es día de luto sino de esperanza. Jesús está vivo 

y nosotros somos sus testigos. Ojalá sepamos transmitir a todos el gozo pascual, la 

alegría de quien vive la vida nueva de Cristo resucitado.  


